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Občasník o živote v Jablonci

Milí priatelia, milí susedia, milí Jab-
lončania.

Ťažko sa mi hľadajú slová, ktorými by 
som vám vyjadril svoje pocity i myšlienky. 
Vždy som sa veľmi tešil, keď sa nám po-
darilo v obci niečo nové vytvoriť. Od tých 
materiálnych vecí až po zorganizované kul-
túrne a spoločenské akcie. Prišli okolnosti, 
ktoré nikto z nás nečakal a priznám sa ani 
ja. Ako už viete, obec prehrala dlhoročný 
spor, ktorý ju bude stáť obrovský obnos pe-
ňazí. Veľmi ma to zarmútilo, lebo som mal 
ešte veľké plány, ako našu obec obnoviť, 
zlepšiť kvalitu života v nej, vybudovať to, čo 
chýba a naďalej ju robiť živou a aktívnou. 

Momentálne ma zamestnáva všetko 
okolo danej situácie, v ktorej sa obec ocit-
la. Hľadáme riešenia, spôsoby a formy, ako 
by obec z danej situácie vyšla čo najlep-
šie. Priznám sa, nie je to jednoduché a ne-
ustále sa zamýšľam nad tým, prečo bývalý 
starosta Ján Podmanický konal ako konal 
a nechal to zájsť až tak ďaleko. Áno, dnes 

chodí po dedine a od všetkého dáva ruky 
preč, viní bývalých poslancov a aj mňa. 
Áno, aj my sme boli nerozumní, že sme sa 
mu pred niekoľkými 10 rokmi nedokázali 
vzoprieť a povedať si svoj názor na danú 
situáciu a neustrážili sme nekalé zmluvy 
ako aj ním prevzaté a podpísané faktúry 
v hodnote 204 675 €, ktoré odmietol za-
platiť firme R. J. R. stav Budmerice. 

Z týždenníka TREND o nútenej správe: 
Za problémy zvyčajne môžu bývalí staros-
tovia, ktorí cielene okrádali vlastné obce 
alebo boli jednoducho finančne negra-
motní. Nadmerné zadlženie často vzniklo 
ako následok prehnaných a neúspešných 
„podnikateľských” zámerov starostov.

Bol som na stretnutí so starostkou 
mestskej časti Devín pani Ing. Kolkovou, 
ktorá mi porozprávala ako funguje ich 
obec v nútenej správe od roku 2005 a zo-
stane v nej ďalších 465 rokov. A poviem 
vám, nikdy by som nechcel, aby Jablonec 
takto dopadol. Najjednoduchšie by sa 

bolo vzdať. No tým by som oklamal sám 
seba, pretože keď som išiel kandidovať za 
starostu, mal som jasný cieľ. A to robiť pre 
Jablonec, moju rodnú dedinu, čo najviac 
prospešného a dobrého, budovať obec, 
v ktorej sa ľuďom bude dobre žiť.

V najkritickejšej situácii – od októbra 
do decembra som pre záchranu obce 
spravil maximum, čo sa dalo urobiť. Spo-
lu s právnikom a poslancami OZ sme na-
šli riešenie, vďaka ktorému sa naša obec 
neocitla v nútenej správe. Teraz nám 
neostáva nič iné, ako len veriť, že sa po-
stupne z toho celého obec pozviecha. 
Zároveň ďakujem všetkým občanom za 
ich povzbudenia, modlitby a pozitívne 
zmýšľanie o budúcnosti Jablonca. 

Starosta obce Slavomír Pocisk

Viac informácií o aktuálnej situácii 
z prehratého sporu s R. J. R. stav Budme-
rice si môžete prečítať na nasledujúcich 
stranách. 

Z obsahu čísla: 
 Stretnutia s občanmi  Komunálny odpad  Daň za psa
 Fazuľovica  Mikuláš  Vianočný víkend  Starostovský ples
 OZ Chrobáčiky  Kapustnica  Maškare  Jednota dôchodcov
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Stretnutia s občanmi

Dňa 23.10.2019 obdržala Obec Jablonec rozhodnutie 
Krajského súdu, ktoré potvrdilo rozhodnutie Okresného 
súdu a priznalo žalobcovi, t. j. firme RJR Stav s.r.o Budmeri-
ce náhradu trov konania v celom rozsahu. 

Pre obec Jablonec to znamená, že je povinná firme RJR 
stav zaplatiť čiastku 532 922,16 €, ku ktorej sa pripočíta ešte 
suma za trovy konania. Celková suma pozostáva z položiek, 
ktoré boli vyčíslené a odôvodnené súdom v Rozhodnutí:

Istinu vo výške 204 675,05 €, čo zodpovedá výške 
4 neuhradených faktúr. Tie firma RJR Stav na súdnych po-
jednávaniach predložila a súd uznal, že žalovaný, t. j. obec 
Jablonec v tom čase zastúpená bývalým starostom p. Já-
nom Podmanickým ich riadne prevzala, o čom svedčí aj 
fakt, že faktúry boli p. Podmanickým podpísané. 

V tomto bode vzal súd do úvahy aj podpísané Prebe-
racie protokoly na bytové jednotky a Spoločenský dom, 
keďže stavby boli riadne odovzdané do užívania bez ná-
mietok. Súd v odôvodnení rozsudku konštatoval, že „ža-
lovaný (čím sa myslí p. Ján Podmanický) podpísal aj zápis 
o prevzatí bez toho, aby mal výhrady k tam uvedenému 
súpisu vykonaných prác a ich cene, ako aj celkovej cene 
diela tam uvedenej, prejavil súhlas s takouto úpravou pô-
vodne dohodnutej ceny diela.“ 

Prikladáme aj citácie z Rozhodnutia Krajského súdu, 
v ktorých súd uznal nárokovateľnosť firmy RJRstav s.r.o.:

Čiastku 328 247,11 €, čo je súdom stanovená výška 
úrokov z omeškania vo výške 14,25 % p.a., pričom úroky z 
omeškania sa počítali do času, do ktorého by obec zapla-
tila istinu.

Trovy konania, pričom tie doposiaľ nie sú súdom vy-
číslené. Ich odhadovaná čiastka potvrdená aj právnymi 

odhadcami sa predpokladá 18 000 – 20 000 €.

Aké kroky podnikla obec? 
Okamžite po doručení rozhodnutia zahájila obec Jab-

lonec v zastúpení starostu Slavomíra Pociska s firmou RJR 
Stav s.r.o. jednania s cieľom odvrátiť zablokovanie účtov 
exekútormi. Výsledkom niekoľkých stretnutí a návrhov 
riešení bolo, že Obec Jablonec vyjednala, že firma RJR 
STAV si do 31.12.2019 nebude nárokovať na vypla-
tenie dlžnej čiastky. Výsledkom rokovaní bol aj fakt, že 
traja spolumajitelia firiem spolu s ich právnymi zástup-
cami sa uzhodli, že od obce Jablonec si budú nárokovať 
vyplatenie celej čiastky tak, ako im bolo súdom prizna-
né. V tejto veci sa aj napriek snahe obce a jej právneho 
zástupcu, JUDr. Ondreja Beracku, nepodarilo vyrokovať 
ústupky. Vzhľadom na výšku sumy a 10 ročný proces, kto-
rý mal pre firmu RJR Stav fatálne následky sa ani niet čo 
čudovať.

27.12.2019 Obec Jablonec navýšila municipálny 
úver do výšky 400 000 €, z ktorého ešte v tento deň 
uhradila celú istinu vo výške 204 675,05 €, čo zodpoved-
ná čiastke 4 neuhradených faktúr. Dôsledkom tohto kro-
ku bolo, že dňom 30.12.2019 sa zastavilo počítanie úrokov 
z omeškania.

30.12.2019 bola podpísaná Dohoda o spoločnom 
postupe medzi Obcou Jablonec a zástupcami firmy RJR 
STAV s.r.o. 3.2.2020 – na základe Dohody o spoločnom 
postupe bola uhradená prvá splátka úrokov z omeškania 
vo výške 40 000€. Spolu s touto poslednou splátkou bol 
úverový rámec vyčerpaný vo výške 382 642,05 €.

Zostávajúca čiastka z úverového rámca vo výške  
17 357,95 € bude použitá v zmysle Dohody o spoloč-
nom postupe na náhradu trov konania oprávnenému, 
t. j. firme RJR Stav s.r.o.

Výsledkom týchto krokov je, že obec Jablonec ne-
vstúpila do nútenej správy a nedošlo k exekúciám 

Vzhľadom na prehratý súdny spor s firmou RJR Stav Budmerice s.r.o., ktorý trvá od r. 2008 zvolala 
obec Jablonec v zastúpení starostu obce Slavomíra Pociska dve stretnutia s občanmi s cieľom infor-
movať obyvateľov o aktuálnom stave a krokoch, ktoré obec v tejto veci podnikla. Prvé stretnutie sa 
konalo 8. novembra 2019 a druhé 2. marca 2020. V krátkosti zhrnieme chronologicky dôležité míľni-
ky, ktoré boli v tejto veci na stretnutiach prezentované.

Stretnutia s občanmi – otvorenú  
komunikáciu s občanmi považujeme 
za základ dôvery a spolupráce



číslo 1-2020 3

Stretnutia s občanmi/Voľby

a zároveň nedošlo k dodatočnému finančnému za-
ťaženiu obce v podobe navyšovania úrokov z omeš-
kania.

Zostatok neuhradenej čiastky, ktorú obec Jablonec 
má povinnosť plniť je 288 247,11 €. 

Z tejto čiastky je obec povinná na základe Dohody 
o spoločnom postupe oprávnenému (firme RJR Stav s.r.o.) 
zaplatiť do 30.06.2022 výšku 100 000 € v štyroch štvrťroč-
ných splátkach počnúc 30.9.2021. Zvyšná čiastka bude 
predmetom ďalšej Dohody, ktorú obec s firmou RJR Stav 
s.r.o. musia uzavrieť najneskôr do 31.12.2022.

A čo ďalej?
Tento prehratý súdny spor má pre obec dlhodobé 

dopady. Najbližších 15 rokov bude obec fungovať 
v  úspornom režime, nakoľko musíme zabezpečiť fi-
nancovanie bežných verejných funkcií obce (ako verejné 
osvetlenie, odpadové hospodárstvo, školstvo, sociálne 
služby, atď.), musíme pokračovať v splácaní záväzkov voči 
RJR STAV, s.r.o. podľa platnej Dohody o spoločnom po-
stupe a v splácaní úverového zaťaženia obce. Dôsledkom 
týchto krokov je aj obmedzenie investičných akcií s fi-
nančnou spoluúčasťou z vlastných zdrojov.

Ako sme volili v Jablonci?

Čo priniesli voľby v Jablonci v roku 2020? 
Z celkového počtu 807 zapísaných voličov odovzdalo 

svoje platné hlasy 578 občanov, pričom piati odoslali ná-
vratnú obálku z cudziny. 3 odovzdané hlasy neboli platné. 
Percentuálna účasť voličov bola vysoká, a to 72 %. Z tohto 
pohľadu bola účasť na parlamentných voľbách v Jablon-
ci rekordná v porovnaní s minulým rokom, kedy sa konali 

voľby prezidenta SR (57,19 % účasť) a voľby do Európskeho 
parlamentu (20 % účasť).
V Jablonci najviac platných odovzdaných hlasov získali:
• OBYČAJNÍ ĽUDIA a nezávislé osobnosti (OĽANO), NOVA, 

Kresťanská únia (KÚ), ZMENA ZDOLA – 219 hlasov 
• SMER – sociálna demokracia – 83 hlasov
• Kotlebovci – Ľudová strana Naše Slovensko – 67 hlasov

Voľby do Národnej rady Slovenskej republiky sa konali symbolicky v sobotu, 29.02.2020, v deň 100. 
výročia volebného práva žien na našom území. Československo tak v roku 1920 predbehlo aj také 
krajiny akými sú Francúzsko či Veľká Británia.

Výsledky volieb v Jablonci kopírujú výsledky volieb na celom území Slovenska. Presné výsledky nájdete aj na 
stránke obce: https://www.jablonec.sk/aktuality/aktuality/vysledky-volieb-do-nr-sr-2020-353sk.html

Poďakovanie
V obci Jablonec máme občanov, ktorým neskutočne záleží na tom, aby dedina prosperovala, aby jej životné pros-

tredie bolo čisté a environmentálne. Veľká vďaka patrí pánovi Petrovi Čuperkovi, Vladovi Delinčákovi a rodine Zá-
pražných, ktorí vyzbierali odpad popri potoku Gidra. Pánovi Drahošovi Sivákovi, ktorý vyrobil a umiestnil v Orgátoch 
vtáčie búdky, pánovi Tomášovi Vaškovi st. za starostlivosť o ovocné stromy popri náučnom chodníku, poslancovi 
Andrejovi Jarabkovi za vypílenie stromu, ktorý ohrozoval okoloidúcich na náučnom chodníku. Pánom Štefanovi 
Zápražnému a Tiborovi Izakovičovi za starostlivosť o lipky pri vyhliadkovej veži. Pánovi Tiborovi Izakovičovi a Ro-
manovi so Slávkou Ochabovým za vianočné stromčeky na vianočnú výzdobu obce. Mirovi Nemcovi a Martinovi 
Bacigalovi za vysadenie vianočného stromčeka pri kostole a rodine Kucmanovej za krásny adventný veniec pri kosto-
le. Všetkým ženám, ktoré sa podujali a nezištne ušili pre občanov našej obce ochranné rúška. A to pani: Márii Bednárov-
skej, Andrei Polakevičovej, Jarke Lopašovskej, Petre Gálovej, Janke Jašurkovej, Helenke Mackurovej, Magde 
Kutašovej, Gabike Glasovej, Kláre Ševčíkovej, Alžbete Štafenovej. Ďakujeme i občanom, ktorí ochotne balili rúška 
na ich distribúciu do schránok a to: Deniska Holanská, Martinka a Hela Mackurové, Danka a Rudolf Kucmanoví, 
Ľuboš a Lucia Okruhlicoví. Vďaka patrí i Andrei Slugenovej a Rasťovi Krchnákovi za roznos rúšok do schránok. 

 A všetkým občanom, ktorí pomáhajú pri organizácií obecných akcií, všetkým z občianskych združení, 
ktorí sa zapájajú do diania v obci a všetkým vám, ktorí obec podporujete, zúčastňujete sa akcií a tvoríte 
aktívny život v nej. Ešte raz vďaka.  Starosta obce Pocisk 
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Aktivity v získavaní externých financií

Ako isto viete, v médiách sa často spomínajú rôzne do-
tácie, eurofondy, výzvy z ministerstiev, v ktorých sa aj obce 
môžu uchádzať o financie. Môžeme vás uistiť, že my na obci 
tieto výzvy sledujeme. Nie do každej výzvy sa však obec 
môže zapojiť, mnohé výzvy majú rôzne obmedzenia týka-
júce sa napríklad toho, do akého kraja patríme, na čo chce-
me finančné prostriedky čerpať, prípadne aká je finančná 
spoluúčasť obce. Toto všetko sú limitujúce faktory. Takisto 
sa snažíme byť maximálne flexibilní a zareagovať na výzvy, 
ktoré mnohokrát reagujú na aktuálne trendy akými sú kli-
matické opatrenia, rekonštrukcia knižníc, športová mobilita 
mládeže, ponuka nových produktov v cestovnom ruchu.

V roku 2019 sme podali 10 projektov, prostredníc-
tvom ktorých sme žiadali o finančnú podporu vo výške 
52 588,00 eur. Podujatia, ktoré obec z týchto prostriedkov 
financovala finančne podporil Bratislavský samosprávny 
kraj – najlepšie miesto pre život a REVIA – Malokarpatská 
komunitná nadácia.

Od začiatku roka 2020 sme stihli podať 5 projektov, pro-
stredníctvom ktorých sa uchádzame o 227 275,98 € a v naj-
bližšej dobe máme rozpracované ďalšie 3 projekty na sumu 
33 500 €. Našim cieľom v roku 2020 je získať finančné pro-
striedky na celkovú obnovu a modernizáciu obecnej kniž-
nice tak, aby knižnica obnovila svoju činnosť do konca roka 
2020. Takisto máme záujem o rekonštrukciu športového 
areálu v obci. Dlhodobým cieľom obce je postupne skrášľo-
vať a zveľaďovať priestor v okolí vyhliadkovej veže, altánku 
a degustačnej pivnice ako aj rekreačno – náučný chodník, 
ktorý spája obce Cífer, Jablonec a Budmerice a tým prepája 
dva kraje – Trnavský a Bratislavský. Chodník je zároveň sú-
časťou západnej vetvy Svätojakubskej cesty na Slovensku a 
ročne ho navštívi mnoho turistov zo zahraničia.

Obec si uvedomuje aj zúfalú situáciu s odkanalizova-
ním obce a rieši vodozádržné opatrenia v intraviláne obce, 
ktoré Uznesením č. 50/4/2019 odsúhlasilo aj Obecné za-
stupiteľstvo. Za týmto účelom žiadame o nenávratný fi-
nančný príspevok vo výške 195 275,98 €, pričom finančná 
spoluúčasť obce by bola vo výške 9 959, 68 € Takisto sme 
začali rokovania s Trnavskou vodárenskou spoločnosťou 
s cieľom pripojiť obec Jablonec do existujúcej kanalizač-
nej siete Trnavskej vodárenskej spoločnosti v obci Cífer.

Všetky výzvy a možnosti získavania externých financií 
aktívne sledujeme počas celého roka. Našim cieľom je, 
aby sme získané financie mohli použiť na nevyhnutné 
prevádzkové a bezpečnostné opatrenia v obci a zároveň 

nezabúdali na podporu kultúry a cestovného ruchu, ktoré 
našu obec zviditeľňujú a dostávajú na mapu nielen nášho 
malokarpatského regiónu. 

Občianske združenie „Zelený Jablonec“ v spoluprá-
ci s obcou Jablonec podniklo kroky k realizácii výstavby 
chodníka od uličky k poľnohospodárskemu družstvu Jab-
lonec po autobusovú zastávku na konci obce. Ako prvý 
krok bol zameranie predmetnej stavby geodetom, ktoré 
stálo 650,00 €. Dal sa spracovať projekt pre stavebné po-
volenie, ktorý stál 2 000,00 €. Občianske združenie „Zelený 
Jablonec“ je ochotné zaplatiť 2 600,00 € zo svojich vlast-
ných zdrojov na realizáciu týchto prvých krokov. Obec 
Jablonec podporí výstavbu chodníka sumou 4 000,00 €, 
ktoré získala zo zaplateného poplatku za rozvoj v roku 
2019. Obec Jablonec týmto vyslovuje poďakovanie ob-
čianskemu združeniu „Zelený Jablonec“ za jeho angažo-
vanosť a finančnú podporu prospešného projektu. 

Kamerový systém
Obec Jablonec sa snaží o zvyšovanie kvality života obyva-

teľom vo svojej obci. Projekt Vybudovanie kamerového sys-
tému v obci Jablonec bol finančne podporený Radou vlády 
Slovenskej republiky pre prevenciu kriminality. V rámci projek-
tu sme získali 2 000eur a zakúpili dve kamery, ktoré sú umiest-
nené v centrálnej zóne obce Jablonec na budove obecného 
úradu. Snímajú cen-
trálnu časť obce, kde 
sa realizujú poduja-
tia, športové ihrisko, 
detské ihrisko a cen-
trum pre mamičky a 
deti. Našim cieľom 
bolo posilniť dozor 
nad verejným poriadkom, skvalitniť ochranu života, zdravia, 
majetku obyvateľov a návštevníkov podujatí. Od nainštalova-
ného systému očakávame, že obyvatelia si budú vedomí 24. 
hodinového monitorovania a nebudú sa dopúšťať páchania 
kriminality, resp. inej protispoločenskej činnosti.

Kamerový systém bol nainštalovaný a oživený v augus-
te 2019 a okamžite začal plniť svoju funkciu a monitorova-
ný priestor je pre obyvateľov a návštevníkov bezpečným 
priestorom. Obec Jablonec má ambíciu pokračovať ďalej 
a uchádzať sa o financie na dobudovanie kamerového 
systému v obci tak, aby zabezpečila neustály kamerový 
monitoring aj na ďalších vytipovaných úsekoch v obci. 

Obec Jablonec aktívne hľadá možnosti na získavanie externých financií tak, aby sme odľahčili roz-
počet obce a mohli ďalej aktívne rozvíjať obec, organizovať zaujímavé podujatia.

Dotácie
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V uplynulom seriáli Karpatského autokrosového pohára 
sa nášmu Jožovi darilo na výbornú. Aj keď si v predchádza-
júcom roku splnil sen „stáť na bedni“, zabojoval ešte viac 
a oplatilo sa. Zo siedmich pretekov, ktoré sa konali trikrát 
v Očkove, dvakrát Přerove, Jablonci a Lučenci, odjazdil šesť. 
Spolu nazbieral 96 bodov, čo bolo jednoznačne na víťaz-
stvo. Druhý skončil Štefan Malinovský z Autoservis Marsal 
so 65 bodmi a tretí Martin Navrátil z MN team s 32 bodmi. 

Samozrejme, tento úspech sme oslávili na spoločnej ve-
selici v kultúrnom dome, kde nechýbala hudba, občerstve-
nie a dobrá nálada. Členovia tímu JALMA sa nestretávajú 
len na pretekoch, ale aj na akciách organizovaných obcou 
a niekedy len tak pri „gitarových koncertoch“ niektorých 
našich talentovaných členov. Tento rok už funguje aj naše 
občianske združenie, ak by chcel niekto podporiť autocross 
v Jablonci, darujte 2 % z daní. ĎAKUJEME! Tím JALMA

Jožo vyhral Karpatský autokrosový pohár

Vážení občania,
vzhľadom na aktuálnu situáciu v súvislosti s koronavírusom COVID-19 v rámci preventívnych opat-
rení bude Obecný úrad Jablonec od stredy 22.04.2020 otvorený pre verejnosť v skrátenom 
režime a to:

v pondelok od 09:00 – 12:00 hod.
v stredu od 13:00 – 17:00 hod. 

Pri vybavovaní záležitostí je potrebné dodržiavať všetky hygienické opatrenia – nosenie rúška na 
tvári a dezinfikovať si ruky dezinfekčným prostriedkom pri vstupe do budovy Obecného úradu. Záro-
veň je dôležité dodržiavať odstup pri čakaní na vybavenie. 

Občanom napriek tomu odporúčame využívať elektronickú (jablonec@jablonec.sk) a telefonickú komuniká-
ciu (033/6488113). Pre doručenie žiadostí a inej korešpondencie aj poštovú schránku nainštalovanú a označenú 
pri vchode do budovy Obecného úradu. Za porozumenie ďakujeme.

Vážení zákazníci Pošty Partner Jablonec,
aby sme v tomto citlivom období ochránili zdravie Vás, prosíme o trpezlivé a dôsledné dodr-

žiavanie zavedených preventívnych ochranných opatrení. Prosíme o dodržiavanie minimálne  
dvojmetrového odstupu od ostatných zákazníkov, vstupujte jednotlivo LEN s použitím rúš-
ka, používajte dezinfekciu rúk na pošte, v prípade, že máte k dispozícii rukavice, použite 

ich pri návšteve pobočky, na vybavenie záležitostí na pobočke si môžete priniesť a použiť vlastné pero na 
písanie, v priestoroch pobočky sa nezdržujte dlhšie ako je potrebné. 

Otváracie hodiny pošty sú nezmenené: 
pondelok, utorok, štvrtok, piatok: od 08:00 do 12:00 hodiny,  

v stredu: od 08:00 do 10:00 hodiny a od 15:00 do 17:00 hodiny. 

lOgOtyp – slOvensKá pOštA

Logotyp

Vyobrazený vzor logotypu je  
ZÁKLADNÝM VARIANTOM. Treba 
prednostne používať tento variant 
pred alternatívnymi verziami uvede-
nými ďalej v dizajn manuáli.

Logotyp Slovenskej pošty sa skladá 
zo značky a textu v daných pome-
roch. Je nutné vždy použiť správnu 
verziu uloženú na CD nosiči, ktorý 
je súčasťou dizajn manuálu.

Je ZAKÁZANé vytvárať logo zo 
skenovaných, fotografických alebo 
iných predlôh.

A1.1

A1.1 Logotyp
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Obec náklady na komunálny odpad musí preniesť 
do poplatku za komunálne odpady. Čiže občania mu-
sia zaplatiť za odpad, ktorý vyprodukujú a obec by ne-
mala nič doplácať.

Ako sme platili za zmesový komunálny odpad 
v ostatných troch rokoch?

Výmer  
v roku

Poplatok
Celková 

suma
Počet 

platiteľov
Objem vyveze-
ného odpadu

2018 18 € 19 562,96 € 1 040 173,75 t

2019 23 € 23 434,10 € 1 038
do októbra 

168,61 t

2020 27 € 27 624,72 € 1 040 --

Pri výpočte sa obec opierala o reálne náklady vynalože-
né na odpadové hospodárstvo a predpokladané výdavky. 
Taktiež sme sledovali reálne príjmy obce a predpokladané 
naplnenie príjmov. Napríklad, na tvorbu ceny a poplatku 
pre rok 2019 malo značný vplyv i avizované zvýšenie ceny 
zo strany FCC Trnava s.r.o., ktorý pre našu obec zabezpe-
čuje vývoz odpadu. Takto bude tomu aj v roku 2020. 
Nášmu partnerovi, firme FCC Trnava, s.r.o. navýšilo 
mesto Trnava cenu za skládkovanie. To ovplyvní aj 
cenu, ktorú budeme platiť v roku 2020 my, občania.

Nie sme jediná obec, ktorá tieto poplatky zvyšuje, 
týka sa to všetkých obcí na Slovensku. Aj okolité obce na-
vyšovali poplatok za komunálny odpad. V r. 2020 zapla-
tia obyvatelia obce Štefanová sumu 29 €, v obci Báhoň zvý-
šili poplatok zo sumy 25 € na čiastku 28 €, obyvatelia Vištuka 
platili 10 rokov čiastku 21,50 €, avšak aj oni si v r. 2020 ukroja z 
domáceho rozpočtu viac, a to 30 €. V susednom Cíferi zvýšili 
poplatok na 25 €. Z okolitých obcí najvyššiu čiastku zaplatia 
občania Budmeríc, kde sa čiastka vyšplhala až na 36 €.

Podľa ministra životného prostredia Lászla Sólymosa je  
„...cieľom motivovať obce viac triediť“. Tu je loptička na našej 
strane, aby sme sa správali hospodárne a vymenili pohodlnosť 
za zodpovednosť k našej planéte. Nový zákon o poplatkoch 
za uloženie odpadu na skládky nás má motivovať k tomu, aby 
sme zodpovednejšie triedili a vytvárali menej odpadu. Štát nás 
motivuje práve zvýšením poplatku za skládkovanie odpadu. 

Toto zvýšenie poplatku by sme spoločnými silami ve-
deli zmierniť, keby sme začali zodpovedne triediť od-

pad a do zmesového komunálneho odpadu nevha-
dzovali to, čo tam nepatrí. Máme možnosť jednoducho 
vytriediť plasty, papier, sklo, kovy, textil, biologický 
odpad, olej. Viackrát do roka prebieha zber elektro- 
-odpadu, drobný elektro-odpad a baterky môžeme celo-
ročne priniesť na obecný úrad. Čo sa týka biologicky rozlo-
žiteľného odpadu (BRO), ten v mnohých domácnostiach 
tvorí aj 50 % (ak nie viac) odpadu vhodeného do nádoby 
určenej na zmesový komunálny odpad. Naša obec zaviedla 
triedenie aj tohto druhu odpadu, a preto by sa nemal nachá-
dzať v zberových nádobách na zmesový komunálny odpad.

Na BRO odpad obec zabezpečila kompostovacie ná-
doby obyvateľom bezplatne. Mali by sme si uvedomiť, že 
okrem toho, že BRO odpad na skládkach tvorí nebezpečné 
plyny, ktoré sa dostávajú do ovzdušia a my všetci ho dýcha-
me, zbytočne sa vyváža na skládky, a tým, že je pomerne 
ťažký, platíme a budeme platiť oveľa viac ako je potrebné.

Samozrejme, že je každému pohodlnejšie vyhodiť vše-
tok odpad do jednej nádoby, ale skúsme spoločne urobiť 
aspoň malý krok a vytriediť odpad z našich domácností. 
Nie je to až také zložité, ak sa to raz naučíme, časom sa to 
stane pre nás samozrejmosťou. 

Všetci občania si musia byť vedomí, že práve oni 
sú zodpovední za to, koľko odpadu vyprodukujú. 
Odrazí sa to aj v poplatku, ktorý zaplatia. 

V najbližšej dobe obec pristúpi k plombovaniu smet-
ných nádob. Platiteľ, ktorý nebude mať uhradený popla-
tok za komunálny odpad na rok 2020, plombu na smetnú 
nádobu nedostane. Zberová spoločnosť bude vyvážať 
odpad len z tých nádob, ktoré budú označené plombou.

Možno ste postrehli v televízii, v rádiu alebo v novinách informáciu, že sa budú zvyšovať poplatky 
za uloženie komunálneho odpadu na skládkach odpadov. Ten čas už nastal. Aj naša obec už v tomto 
roku musí zaplatiť za uloženie odpadu na skládke viac ako v predošlom roku. 

Ani našu obec neminie zvyšovanie 
poplatkov za komunálny odpad

Komunálny odpad
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vývoz triedeného zberu

vývoz komunálneho odpadu

 v zmysle zákona č. 79/2015 Z. z. o odpadoch najmä:  vrátane VKM - viacvrstvových kombinovaných materiálov a KOVOV
noviny, časopisy, letáky, zošity, krabice, kartóny  v zmysle zákona č. 79/2015 Z. z. o odpadoch, najmä:

baliaci papier, katalógy, kalendáre bez pružín PET fľaše od nápojov a jedlých olejov
 Do triedeného zberu nepatria: plastové fľaše od drogérie a čiastiacich prostriedkov
 - brúsny a mastný papier, albumy, fotky plastové tašky a fólie

vypláchnuté VKM - tetrapakové krabice od mlieka 
Zbierajú sa: sklené fľaše a sklené poháre a nápojov, vypláchnuté plechovky od nápojov
 Do triedeného zberu nepatria: a konzervy od potravín
 - zrkadlá, keramika, varné sklo, autosklo, drôtom  Do triedeného zberu nepatria:
   vystužené sklo  - plast. obaly od motor. oleja a farieb, molitan, guma

  
 - PET fľaše je nutné pred vložením do vreca zošliapnuť
 - osádka zberového vozidla je oprávnená neprevziať vrecia alebo nevyprázdniť kontajner, v ktorom sa 
   budú nachádzať iné odpady, ako je určené v tomto letáku.

                                                              osádke zberového vozidla. 

február 20 marec 20

apríl 20

             PAPIER /modré nádoby/              PLASTY /vrecia, zberné nádoby/

Vrecia a zberné nádoby z rodinných domov treba vyložiť v deň vývozu do 6,00 hod. tak, aby boli dostupné 

             SKLO /zelené kontajnery/

december 20

Harmonogram vývozu KO a TRIEDENÉHO ZBERU 
Jablonec 2020

január 20

FCC Trnava, s.r.o., Priemyselná 5, 917 01 Trnava, tel.: 033/3240600                               www.fcc-group.com                            email: trnava@fcc-group.sk

júl 20 august 20 september 20

oktober 20 november 20

máj 20 jún 20

Ak termín vývozu pripadne na sviatok, zvozová spoločnosť si vyhradzuje 
právo na zmenu termínu vývozu odpadu alebo triedeného zberu!  Obec bude o 

prípadnej zmene včas informovaná !

Harmonogram vývozu odpadu



8 číslo 1-2020

Daň za psa upravuje zákon č. 582/2004 Z.z. o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunál-
ne odpady a drobné stavebné odpady. Týmto zákonom sa ustanovujú miestne dane a poplatky, 
ktoré ukladá obec.

Obec každoročne k 1. januáru príslušného zdaňovacie-
ho obdobia vyrubuje daň. Vo svojom všeobecne záväz-
nom nariadení ustanovuje najmä sadzbu dane za jedné-
ho psa a kalendárny rok. Takto určená sadzba dane platí za 
každého ďalšieho psa u toho istého vlastníka, resp. držiteľa 
psa. Daňovníkom je fyzická osoba alebo právnická oso-
ba, ktorá je vlastníkom psa alebo držiteľom psa, ak sa nedá 
preukázať, kto psa vlastní. Základom dane je počet psov. 
Predmetom dane za psa je pes starší ako 6 mesiacov cho-
vaný fyzickou osobou alebo právnickou osobou.

Daňová povinnosť vzniká prvým dňom kalendárneho 
mesiaca nasledujúceho po mesiaci, v ktorom sa pes stal 
predmetom dane podľa ust. § 22 ods. 1 zákona o miest-
nych daniach a zaniká posledným dňom mesiaca, v kto-
rom pes prestal byť predmetom dane.

Ako vlastník, resp. držiteľ psa máte povinnosť podať 
daňové priznanie na predpísanom tlačive do 30 dní odo 
dňa vzniku daňovej povinnosti. 

Obec na základe podaného daňového priznania vyrubí 
daň, ktorá je splatná do 15 dní odo dňa nadobudnutia právo-
platnosti rozhodnutia. V prípade, že daňová povinnosť vznik-
ne v priebehu zdaňovacieho obdobia, obec vyrubí pomernú 
časť dane, začínajúc mesiacom, v ktorom daňová povinnosť 
vznikla až do konca príslušného zdaňovacieho obdobia.

Ak je pes chovaný (držaný) na území obce Jablonec 
a nie je nahlásený do evidencie psov, ktorú vedie oddelenie 
správy daní a poplatkov, držiteľ psa sa dopúšťa priestupku, 
za ktorý mu môže byť uložená pokuta (v zmysle zákona č. 
282/2002 Z.z. ktorým sa upravujú niektoré podmienky drža-
nia psov v znení neskorších zmien a doplnkov). V prípade, že 
si povinnosť podať riadene a včas daňové priznanie nesplní-
te, hrozí vám pokuta. Obec uloží pokutu najviac do výšky vy-
rubenej dane, nie však menej ako 5 eur a najviac 3 000 eur.

Prikladáme evidenciu psov v obci Jablonec. K 1.3.2020 
bolo v obci evidovaných 191 psov. Psy, ktoré nie sú v zo-
zname, musia byť prihlásené na obecnom úrade.

Poznáte svoje povinnosti ako majiteľ psa?

Daň za psa

P.č. Prihl. psov Súpisné č. d.
1 1 1
2 1 8
3 1 9
4 1 11
5 2 12
6 1 13
7 1 14
8 2 15
9 1 21

10 1 24
11 1 25
12 1 26
13 2 27
14 1 30
15 2 31
16 1 33
17 1 38
18 1 39
19 1 40
20 1 41
21 1 41
22 1 43
23 1 44
24 1 48
25 1 50
26 1 51
27 1 53
28 1 55
29 1 58
30 2 61
31 2 64
32 1 70
33 2 72
34 1 73
35 1 75
36 1 80
37 1 81
38 1 86
39 1 88
40 1 89
41 1 90
42 1 92

P.č. Prihl. psov Súpisné č. d.
43 1 93
44 1 97
45 1 101
46 1 105
47 1 107
48 1 111
49 1 112
50 1 126
51 1 127
52 1 129
53 1 130
54 1 132
55 1 133
56 1 139
57 2 140
58 1 142
59 1 143
60 1 144
61 2 145
62 1 147
63 1 149
64 1 150
65 1 151
66 1 152
67 1 155
68 1 156
69 1 162
70 1 163
71 1 164
72 2 166
73 4 168
74 1 169
75 1 174
76 1 175
77 1 178
78 1 179
79 1 182
80 1 184
81 1 185
82 1 186
83 1 187
84 1 189

P.č. Prihl. psov Súpisné č. d.
85 2 190
86 1 191
87 1 192
88 2 195
89 1 199
90 2 200
91 1 201
92 1 204
93 1 205
94 1 205
95 2 207
96 1 208
97 1 208
98 1 208
99 1 210

100 1 211
101 1 218
102 1 220
103 1 221
104 2 223
105 1 228
106 1 229
107 1 230
108 1 233
109 1 235
110 1 236
111 1 237
112 1 238
113 1 240
114 1 243
115 1 244
116 1 249
117 1 250
118 2 252
119 1 253
120 1 254
121 1 255
122 1 259
123 1 260
124 1 261
125 1 264
126 1 265

P.č. Prihl. psov Súpisné č. d.
127 1 267
128 1 276
129 1 279
130 1 283
131 1 287
132 2 290
133 2 292
134 1 293
135 1 296
136 1 300
137 1 301
138 1 302
139 1 309
140 1 310
141 1 311
142 1 314
143 1 315
144 1 316
145 1 321
146 1 324
147 2 327
148 1 328
149 1 329
150 1 330
151 1 333
152 1 336
153 1 338
154 2 348
155 1 350
156 1 352
157 1 353
158 2 355
159 1 360
160 1 361
161 2 370
162 2 371
163 1 372
164 1 379
165 1 399
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Fazuľovica

Do súťaže vo varení fazuľovice, ktorú organizovala 
obec Jablonec, sa prihlásilo 14 tímov. Každý z nich mal svoj 
osvedčený recept, s ktorým chcel uspieť. Niektorí sa spolie-
hali na tajnú ingredienciu, iní zas stavili na klasiku. Napokon 
z toho vzišlo 14 jedinečných fazuľovíc a každý z prítomných 
návštevníkov si mohol vybrať tú svoju. Či má rád hustejšiu 
alebo redšiu, pikantnejšiu alebo skôr na sladko, s mäsom 
alebo radšej vegetariánsku. Nakoniec sa najlepšou fazuľo-
vicou podľa hlasovania poroty stala tá od tímu Autocross 
Mantáci. Víťazom srdečne gratulujeme! Ale ako sa hovorí: 
Nie je dôležité zvíťaziť, ale zúčastniť sa. A kto sa na tejto akcii 

zúčastnil, či už ako súťažiaci, alebo návštevník, určite neba-
noval. Na svoje si v tento deň prišli aj milovníci starej dob-
rej klasiky. Ako to už býva zvykom, aj túto jeseň nás svojou 
návštevou poctili veterány z Tatra Clubu Šenkvice. Desiatky 
nablýskaných „fár“ sa nám predviedli v plnej svojej paráde.

Súčasťou podujatia bola aj výstava ovocia a zeleniny, 
ktorá sa už tradične konala v priestoroch spoločenského 
domu. Opäť sme tak mohli obdivovať plody záhrad na-
šich občanov a nejednému z nás pri pohľade na niektoré 
„kúsky“ doslova spadla sánka. Rozhodne bolo na čo poze-
rať, veď posúďte sami...

Súťaž o najlepšiu fazuľovicu
Zaspomínajme si spolu na slnečný októbrový deň, kedy sa v areáli futbalového ihriska zišli všetci 
maškrtníci, aby okoštovali najlepšie fazuľovice od miestnych gurmánov.
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Úcta k starším/Mikuláš

Deti opäť nesklamali. Pre Mikuláša si pripravili kresby, básne 
a piesne. A na záver si mohli vypočuť aj koncert v podaní vištuc-
kej ľudovej hudby Vieska, ktorá predvianočnú atmosféru umoc-
nila piesňami aj koledami. Vonku pred kostolom už na deti čakal 
teplý detský punč, no tých menej poslušných i čert. Na prázdno 
neodišli ani rodičia. Punč v mrazivom počasí zahrial aj ich. 

Obec Jablonec ďakuje všetkým sponzorom, ktorí sa postarali 
o sladkosti do balíčkov: OZ Zelený Jablonec, OZ Chrobáčiky pri 
MŠ v obci Jablonec, Jednote dôchodcom Jablonca, Poľovnícke-
mu združeniu Gidra, pánovi Jozefovi Štibránymu, pánovi Andre-
jovi Novosedlíkovi ml. a pani Márii Hagarovej. Taktiež poslancom 
za skvelý punč, ktorý navarili a Mikulášovým pomocníkom an-
jelom: Simonke, Janke a Olivke a čertovi Miroslavovi Homoľovi. 
Obec ďakuje i dievčatám, ktoré balíčky pre deti nachystali. 

Svetová zdravotnícka organizácia definuje zdravé star-
nutie ako proces chopenia sa optimalizácie príležitosti pre 
fyzickú, sociálnu a duševnú pohodu počas celého života 
tak, aby sa predlžovala očakávaná dĺžka života prežitého 

v zdraví. Preto prajeme všetkým seniorom pozitívny po-
stoj, zdravé a láskyplné sociálne prostredie, ktoré zvýši 
ich kvalitu života. A my o pár rokov mladší sa im snažme 
k tomu čo najviac dopomôcť. 

Staroba sa nás týka,  
je prirodzenou súčasťou nášho života
A preto aj tu v Jablonci si vážime našich dôchodcov a v mesiaci októ-
ber, ktorý je vyhlásený za mesiac úcty k starším, sa im obec snaží zor-
ganizovať pekné odpoludnie spojené s chutným obedom, občerstvením, 
hudobným programom, kvetinou i malým darčekom. No hlavným cieľom 
stretnutia býva predovšetkým túžba byť spolu. Počúvať jeden druhého, venovať 
si úsmev, či podať ruku a stráviť nejaký ten čas spolu. Veď staroba nie je choroba. 

Mikuláš, čo mi dáš?
Tradične, aj do našej dediny, zavítal Svätý Mikuláš, no tentokrát netradične rovno do kostola, kde ho 
už čakali nedočkavé deti z Jablonca. Tie si mohli z úst pána farára Branislava Trubača vypočuť, kto 
to vlastne Sv. Mikuláš bol. A keď už o ňom všetko vedeli, Sv. Mikuláš v sprievode anjelov vstúpil do 
kostola s košom plných sladkých balíčkov.
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Vianočné trhy

Minulý rok sa uskutočnili už po piaty krát a opäť sme sa 
mohli tešiť na dva dni plné pohody v kruhu priateľov a zná-
mych, bohaté stánky, chutné jedlo od našich dôchodcov, 
parádne vínko z pivníc našich vinárov či príjemné vianoč-
né piesne a koledy. O kultúrny program sa postarali báb-
koherec Martin Žák, ktorý predviedol divadielko pre deti, 
ďalej Budmerické divadlo, Ľudová hudba Vieska z Vištuka, 

Folklórny súbor Radosť Pezinok a v neposlednom rade 
deti z našej základnej školy, ktoré si spolu so svojimi pani 
učiteľkami pripravili Vianočnú akadémiu. Vianočné trhy 
v Jablonci nás opäť naladili na tú pravú sviatočnú atmo-
sféru. Ďakujeme všetkým, ktorí sa akýmkoľvek spôsobom 
pričinili na organizovaní tejto milej akcie a veríme, že tento 
rok v decembri sa stretneme znovu.

Vianočný víkend v Jablonci
Ako ten čas letí, však? Akoby to bolo včera, čo sme si užívali atmosféru najkrajších sviatkov v roku. 
A k nim už neodlúčiteľne v našej obci patria tradičné Vianočné trhy.
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Silvester

Do chôdzobehu sa zapojilo celko-
vo 133 súťažiacich z Jablonca a oko-
litých dedín. Nechýbali známe tváre 
z predchádzajúcich ročníkov ani bež-
ci „nováčikovia“. Svoje sily si neváhali 
zmerať ani naši najmenší. Trať viedla už 
tradične po chodníku od ihriska po Sil-
nicu a späť a taktiež od ihriska po Goc-
nog a späť. Nie všetci však prišli súťažiť. 
Viacerí z prítomných poňali chôdzo-
beh ako príjemnú prechádzku na 
čerstvom vzduchu, možnosť stretnúť 
sa s priateľmi či známymi a zhodnotiť 
spolu končiaci rok. O občerstvenie pre 
zúčastnených sa postarali obec Jab-
lonec, Autocross JALMA a občianske 
združenie Gocnog. Najrýchlejší bežci 
z každej kategórie získali víťazné trofe-
je, ale ani ostatní neobišli naprázdno. 
Každý účastník bol odmenený pamät-
nou medailou a na záver si všetci po-
sedeli pri fajnovej kapustnici.

Na Silvestra sa opäť behalo
Posledný deň v roku 2019 sa niesol v znamení športu a príjemné-
ho relaxu. Už po piatykrát sa totiž na našom náučno-poznávacom 
chodníku konal Silvestrovský chôdzobeh. Počasie vyšlo na jednot-
ku, čo sa napokon odrazilo aj na hojnej účasti.

VÝSLEDKY
BEH
Deti do 10 rokov:
1. Adam Hasík – 6:38 min.
2. Jurij Sedláček – 6:40 min.
3. Ivan Zigo – 7:30 min.
Deti od 10 do 15 rokov:
1. Matej Holanský – 8:19 min.
2. Ľubomír Slovák – 8:20 min.
3. Michal Holanský – 8:21 min.
Junior:
1. Martin Mizner – 18:48 min.
2. Matej Zigo – 23:29 min.
3. Roman Ochaba – 27:47 min.
Dospelí - muži:
1. Henrich Pršek – 19:13 min.
2. Marek Mesároš – 20:27 min.
3. Štefan Hupko – 20:39 min.
Dospelí - ženy:
1. Veronika Kohl – 23:29 min.
2. Lucia Pastuchová – 25:39 min.
3. Michaela Sedláčková – 27:10 min.

CHÔDZA
1. Lenka a Martin Bacigáloví
2. Mária Horváthová
3. Jozef a Eva Šaškovičoví
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Plesy a bály sú oslavou bohatstva, 
krásy a hojnosti, preto najmä ženy 
chcú vyzerať v tento deň najlep-
šie. Krásne róby, prevažne v tónoch 
zelenkavej farby ste mohli obdivo-
vať na každom kroku. Ples tradične 
otváral starosta obce Slavomír Pocisk 
za mohutne znejúcich fanfár poľov-
níckych trúb. Poľovnícka výzdoba, 
jedlá z diviny, to všetko len umocni-
lo atmosféru plesu. Hostia sa bavili 
do samého rána a do tanca im hra-
la energická kapela EXIL. V rámci 
programu sa mohli hostia tešiť na za-
bávača z východu MAFIA CORNER, 
ktorý roztancoval celú sálu, a taktiež 
sa potešiť z rôznych výhier v bohatej 
tombole. O tom, že sme si starostov-
ský ples užili, netreba ani hovoriť. Veď 
posúďte sami. Fotky z plesu nájdete 
na fb stránke obce Jablonec. 

Tentokrát sa plesalo  
na tému poľovníctvo

Starostovský ples

Plesová sezóna sa rozbehla v plnom prúde, a tak tradične nechýbal starostovský 
ples ani v Jablonci, v poradí už 5. ročník.
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Kapustnica

Obľúbená kulinárska akcia sa rovnako ako po minulé 
roky konala na kole pri starom kúpalisku. Súťažné tímy, 
ktorých bolo opäť viac než dosť, sa na varenie svedomito 
pripravili a nepochybovali o tom, že práve ich kapustni-
ca bude tá najlepšia. O tom však nakoniec rozhodovala 
porota a prítomní návštevníci. Kapustnice boli rôzne, ale 
z toľkých možností si každý mohol vybrať takú, akú má 

najradšej. O tom, že boli vynikajúce netreba ani debato-
vať, za všetko hovorili prázdne kotlíky. Jedna však musela 
byť oficiálne tou najlepšou. Napokon si prvú cenu vo 
varení kapustnice odniesol tím „Babovresky“. Víťazkám 
gratulujeme a zároveň ďakujeme obci Jablonec za orga-
nizáciu tejto akcie. Pri koštovke kapustníc sa stretneme 
opäť o rok.

Kolo rozvoňali fašiangové kapustnice
Aké by to boli fašiangy bez tradičnej súťaže vo varení kapustnice?! Samozrejme, nechýbala ani tento 
rok, ale s jednou drobnou zmenou. Po dlhej dobe nebola spojená s pochodom maškar.
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Maškare

Rozlúčka s fašiangom je v mnohých obciach 
spojená s pochovávaním basy. V Jablonci je zas 
zvykom sprievod maškar. Mládenci tak opäť ne-
zostali nič dlžní svojej povesti a zamaskovali sa 
naozaj na nepoznanie. Najkrajšou „postavičkou“ 
v sprievode bola jednoznačne nevesta. Spolu 
so ženíchom tvorili jeden zohratý pár. Nechýbali 
však ani skvelí hudobníci, ktorí sa starali o parád-
nu atmosféru. Maškare postupne prechádzali 
od jedného domu k druhému, spolu s dedin-
čanmi si aj zaspievali či dokonca zatancovali. Ra-
dosť mali aj deti, ktoré sa stretli na ulici a utekali 
pred maškarami, aby sa vyhli vazelíne či popolu. 
V niektorých domácnostiach si na oplátku pre 
mládencov pripravili malé občerstvenie, ktoré 
im malo dodať síl na ďalšiu cestu. Fašiangový 
sprievod napokon prešiel celú dedinu, mnohým 
z nás vyčaril úsmev na tvári, a tak sa jeho misia 
úspešne naplnila. Obdobie veselosti, zábav a ho-
dovania bolo týmto oficiálne ukončené.

Maškare opäť zabávali celú dedinu
Tradícia, ktorá je už dlhé roky neodmysliteľnou súčasťou našej dediny napísala 22. februára svoje 
ďalšie pokračovanie. Partia mládencov na čele s Jurajom Mackurom sa dala opäť dokopy, aby spolu 
s dedinčanmi oslávili záver fašiangového obdobia. 



16 číslo 1-2020

OZ Chrobáčiky

Už po druhýkrát sa nám podarilo zorganizovať jesennú 
akciu pre deti – Jabĺčkové hodovanie. V piatok 27. sep-
tembra 2019 nám bolo dopriate príjemné počasie, a tak sa 
deti mohli vyšantiť v škôlkárskej záhrade. 

Hneď v úvode sme slávnostne otvorili nový drevený 
altánok, ktorého výstavbu sme zrealizovali za pomoci 
finančnej podpory od nadácie SPP (zamestnanecký 
grantový program) vo výške 650 eur. Ostatné finanč-
né prostriedky potrebné na výstavbu altánku boli dopl-
nené od OZ Chrobáčiky, ktoré boli získané z príspevkov 
2% zaplatených daní. Veľké ďakujeme patrí obci Jablonec 
a zamestnancom obce, ktorí nám pomohli pri samotnej 
stavbe altánku a dokončovacích prácach. Budeme radi, ak 
tento altánok splní svoj účel a budú ho využívať deti zo 
škôlky a školy, či už na hranie, oddych alebo učenie. Hodo-
vanie s jablkami sme začali krátkym poučením o význame 
jablka a prečítaním rozprávky o jabĺčku. Deti si vypočuli 
pesničky o jablku a s radosťou a odhodlaním sa vrhli na 
súťaže. Bolo veľmi veselo a do súťaží sa zapojili malí, veľkí a 
aj rodičia. Žiaden účastník neodišiel bez odmeny – samo-
zrejme v podobe jablka, džúsika, koláčika či lízatka a me-
daily. Pre rodičov bolo pripravené občerstvenie, kávička 
a skvelé jablkové koláče. 

Ďalším obľúbeným podujatím, avšak už v roku 2020, 
bol už 3. ročník detského karnevalu, ktorý sa konal 15. 
februára v Spoločenskom dome Jablonec. Hneď ako sme 
otvorili brány, tak sa miestnosť začala rýchlo zapĺňať ma-
lými aj veľkými v krásnych a nápaditých maskách, medzi 
ktorými nechýbali princezné, policajti, čarodejnice, inšta-
latéri, piráti, lienky, hasiči a mnohé ďalšie kreatívne masky. 

Karneval sme otvorili spolu s pánom starostom. Privítali 
sme hostí a následne sme poďakovali už bývalej predsed-

kyni združenia Lucke Kišoňovej za všetku jej prácu a na-
sadenie, ktoré v našom združení robila s veľkým srdcom, 
a zároveň sme privítali novú predsedkyňu Ivku Pozem-
kovú. Role moderátora sa už tradične ujal skvelý Martin 
Žák, ktorý presne vie ako zabaviť deti a ako ich zapojiť do 
programu, takže sa zabávali a tancovali všetci, ktorí mohli. 
Počas diskotéky sa veľmi aktívne nakupovali lístky do bo-
hatej tomboly, v ktorej mohli hostia vyhrať krásne vecné 
ceny ako napríklad bicykel, domček pre bábiky, kolobež-
ku, kočík, rodinné fotenie, či prenájom skákacieho hradu, 
a mnoho mnoho ďalších cien. Ak by to bolo len na nás, tak 
by si každé dieťa odnieslo domov aspoň jednu cenu. No 
veríme, že aj keď ste nevyhrali, tak prídete skúsiť šťastie aj 
o rok.  Po tombole pokračovala zábava a diskotéka, pri 
ktorej sa deti s obrovskou dávkou energie a radosti zabá-
vali až do konca. Aby nikto neodišiel s prázdnymi ruka-
mi, tak za každú skvelú masku, a skvelé boli všetky , si 
deti od nás odniesli odmenu v podobe diplomu, odznaku 
a sladkej maškrty.

Veríme, že si to deti aj rodičia užili aspoň tak ako my, 
a že sa v tak hojnom počte uvidíme na ďalšom ročníku.

Touto cestou by sme sa chceli veľmi pekne poďakovať 
všetkým sponzorom za ich dary, a to obci Jablonec, ro-
dičom, starým rodičom a ďalším priateľom občianskeho 
združenia. Veľká vďaka patrí Martinovi Žákovi za skvelú 
zábavu a diskotéku, za krásne fotky ďakujeme Deniske Ho-
lanskej a Daliborovi Pozemkovi.

Zo srdca ďakujeme aj mamičkám a babičkám za nes-
mierne chutné koláčiky, ktoré nám napiekli do bufetu na 
karneval, ale aj na Jabĺčkové hodovanie. Rovnako ďakuje-
me všetkým, ktorí sa akýmkoľvek spôsobom pričinili ku 
organizácii karnevalu a Jabĺčkového hodovania. A v ne-
poslednom rade veľmi pekne ďakujeme všetkým, ktorí 
prišli a akýmkoľvek spôsobom nás podporili, pretože tým 
podporili naše deti. ĎAKUJEME! Výťažok bude použitý na 
kúpu klimatizácie do Materskej školy v Jablonci.

Zároveň by sme veľmi radi využili tento priestor a sr-
dečne by sme chceli poprosiť všetkých rodičov, starých 
rodičov a priateľov OZ, ak ste sa ešte nerozhodli komu ve-
nujete 2 % zo zaplatenej dane a radi by ste ich venovali 
práve naším deťom, tak budeme za každý takýto príspe-
vok nesmierne vďační . 

Ing. Lucia Kišoňová a Mgr. Ivana Pozemková 

Z aktivít OZ Chrobáčiky  
pri MŠ v Jablonci
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Kde bolo, tam bolo, za siedmimi horami a siedmimi dolinami, kde sa piesok lial a voda sa sypala, 
bolo jedno kráľovstvo a v tom kráľovstve žili... Tak sa začína väčšina klasických rozprávok.

Naša materská škola pokračuje naďalej vo výchovno-vzdelávacej činnosti ako doteraz . Aj teraz sme 
v januári privítali 4 nové deti, ktoré dovŕšili 3 roky svojho života. Okrem získavania nových vedo-
mostí vo výchovno-vzdelávacej činnosti spestrujeme pobyt deťom aj rôznymi akciami, vystúpenia-
mi a návštevami rôznych inštitúcií, ako sú bábkové divadlo, sférické kino, hudobné predstavenia na 
rôzne témy, ktoré súvisia so vzdelávaním detí.

Škola / škôlka

My môžeme začať podobne: kde bolo, tam bolo, v Jablon-
ci, medzi Cíferom a Budmericami, bola raz jedna škola a v tej 
škole žili deti, učitelia, teta upratovačka. V septembri sa pekne 
začal každoročný kolotoč. Učitelia učia, vysvetľujú, znázorňujú, 
deti získavajú nové poznatky, objavujú a skúmajú, tvoria, vy-
mýšľajú. A keďže pri týchto procesoch býva väčšinou poriadne 
rušno, naša teta Slávka prehodí poštársky kabátik a šup, dáva 
všetko do poriadku. Ešte ani poriadne nezatvorí dvere a už ich 
ráno opäť otvára. Všetko skontroluje a prevezme detičky, ktoré 
musia prerušiť svoje sladké sníčky a ísť do školy. Keď sme už 
všetci, môžeme začať. A vtedy je dôležité, aby učiteľ nebol iba 
učiteľom. Na tvárach detí hneď vidíte, akú mali noc. Z ich po-

hľadu vycítite, či sú pokojné. Chytíte ich a hneď viete, či majú 
strach. Sú to chvíle, kedy by sme my učitelia mali byť obozretní 
a zistiť, čo je pre deti správne a vytvárať im prostredie, aby sa 
cítili čo najlepšie. A keď im také vytvoríte, páni moji! Vtedy to 
začína. Vymyslia také huncútstva, že sa nestačíte ani poriadne 
čudovať. Ale tvorivosťou samozrejme nešetria ani na hodi-
nách. A to je super. Možno nie vždy domov prinesú jednotku, 
ale určite vedia, že majú dávať pozor na chorého spolužiaka a 
pomáhať mu. Možno vám zabudnú povedať, že mali domácu 
úlohu, ale určite nezabudnú rozveseliť a obdarovať kamaráta. 
Možno nevyhrajú 1. miesto v súťaži, ale určite im nie je jedno, 
keď vedia, že niekto z nich trpí. Také sú deti v našej škole. Vedia, 
že nestačí lásku iba prijímať, omnoho cennejšia je tá, ktorú da-
rujú a šíria ďalej. A preto ich máme tak veľmi radi .

Prvý polrok sa prehupol do druhého, známky sa zbierajú 
zas odznova a deti stoja pred novými výzvami urputne túžiac 
po tom, aby nás dospelých nesklamali a zvládali všetko čo naj-
lepšie. Určite to nie je jednoduché. Tak Vám, milé deti, veľmi 
držíme palce, aby ste všetko hravo zvládli, aby ste chodili do 
školy s úsmevom na tvári a radosťou v srdci, aby naša škola 
bola jeden veľký dom, kde budeme všetci fungovať vo vzá-
jomnom priateľstve a porozumení. Zazvonil zvonec a nášho 
rozprávania je koniec.  Vaše pani učiteľky

Počas fašiangov pre deti občianske združenie „Chrobá-
čiky pri MŠ Jablonec“ zorganizovalo KARNEVAL. Ďakujeme 
rodičom, ktorí sa snažia pomôcť MŠ k získavaniu financií na 
rozvoj MŠ prostredníctvom Občianskeho združenia „Chrobá-
čiky“. Výťažkom z karnevalu a 2% daní od rodičov a zamest-
nancov MŠ k ďalšiemu zveľaďovaniu našej Materskej školy.

V minulom roku 2019 nám OZ Chrobáčiky zo získaných 
peňazí zakúpilo koberec do Lienkovej triedy, ale aj na základe 
projektu vystavalo Altánok pre deti v školskej záhrade, ktorého 
otvorenie sme zahájili na Jabĺčkovom posedení v septembri. 

Bc. Cíferská Mária

Bola raz jedna škola...

Čo nové v škôlke...
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SME TU AJ PRE VÁS
Na začiatku roka sa vždy obhliadame späť, aby sme si 

zhodnotili našu činnosť, ale zároveň spoločne plánujeme, 
ako aj v nasledujúcom roku urobiť život našich seniorov za-
ujímavejším, aktívnejším a veselším. Radi by sme do svojich 
radov pritiahli aj vás, našich občanov v dôchodkovom veku, 
ktorí ešte váhate. Vieme si spoločne naplánovať akcie, ktoré 
vás budú zaujímať. Pozrite sa, čím sme žili v uplynulom roku. 
Naša činnosť bola zameraná na viaceré oblasti. 

SPOLUPRÁCA S OBCOU JABLONEC
Naši členovia sa zapájali do mnohých akcií organizo-

vaných obcou Jablonec a k väčšine z nich sme aj aktívne 
prispeli. Zapojili sme sa do jarného upratovania obce, kde 
sme sa zamerali predovšetkým na úpravu okolia kostola. 
Zúčastnili sme sa tiež posedenia ku dňu matiek, posede-
nia úcty k starším, mikulášskej akcie v kostole sv. Magda-

lény, ale aj osláv MDD, kde sme pripravili zaujímavé súťaže 
a hry so sladkými odmenami a prispeli sme do balíčkov 
pre detičky. Už tradične sa podieľame na akcii Vinári od 
Gidry. Aj tento rok sme navarili fazuľovicu, ponúkli rôzne 
pochutiny. Vyhľadávaným sa stalo naše „on-line“ pečenie 
langošov. Na vianočných trhoch sme aj v roku 2019 ponú-
kali našu kapustnicu, lokše, cigánsku a ďalšie sladké i slané 
dobroty. Prispeli sme aj do tomboly na - dnes už tradičný 
– starostovský ples. 

ÚČASŤ NA SÚŤAŽIACH
O súťaže v kuchárskom umení má záujem stále viac na-

šich členov. Za našu „hlavnú kuchárku“ sme nominovali Mil-
ku Radimákovú, ktorej pri varení účinne pomáhame. Zapojili 
sme sa do súťaží vo varení kapustnice aj fazuľovice. Potešil 
nás hlavne úspech – tretie miesto a cena verejnosti za našu 
fazuľovicu. 

Čas fašiangov – čas  
pre detský karneval

 

 

 

 

 

 

 

Jednota dôchodcov
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PRVÝ POLROK JE ZA NAMI
Prvá polovina tohto roku ubehla ako voda a my, členo-

via Jednoty dôchodcov na Slovensku, združení v Základnej 
organizácii so sídlom v Jablonci, postupne napĺňame svoje 
tohoročné predstavy, poprepletané množstvom rôznoro-
dých činností od zábavných, relaxačno-oddychových, cez 
športové až po pracovné. Každý sa zapojí podľa toho, čo 
ho zaujíma, čo dokáže a čo mu vyhovuje. V našom záujme 
je, aby si v našej organizácii každý našiel svoje miesto, aby 
sa pre každého člena stala naša činnosť zaujímavou.

ZÁBAVA, ODDYCH, RELAX
V oblastiach zábavy, relaxu a oddychu sme sa zúčastnili 

niekoľkých podujatí, ktoré v nás zanechali pocity krásnych 
kultúrnych zážitkov. Boli to napríklad muzikál FRIDA v divadle 
Wüstenrot, koncert skupiny Heligonica v Doľanoch známej 
aj z televízie Šlágr. Určite neľutujú ani tí, ktorí sa zúčastnili na 

koncerte „Z Očovej do sveta“ v bratislavskej AXA aréne, ve-
novanom pocte Berkímu Mrenicovi, alebo tí, ktorí navštívili 
kultúrny dom v Cíferi, kde vystúpila skupina LA GIOIA.

Čas fašiangov – čas 
pre detský karneval

Jednota dôchodcov

Na zabíjačke v Častej

Púť na hore Butkov
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Jednota dôchodcov

Športové súťaže nie sú našou doménou, ale ani ich ne-
zatracujeme. Zúčastnili sme sa súťaže v petangu a okres-
ných športových hier seniorov v Modre. Získali sme dve za-
ujímavé ocenenia, štvrté miesto v hode granátom a prvé 
miesto v streľbe zo vzduchovky.

PÚTE A PIETNE SPOMIENKY
V pomerne veľkom počte sme sa stali účastníkmi má-

jovej celoslovenskej púte na horu Butkov, pričom sme 
ponúkli dopravu a účasť aj ďalším organizáciám JDS, ale i 
nečlenom. Niekoľko našich členiek sa zúčastnilo aj púte k 
Sedembolestnej Panne Márii v Šaštíne.

11. 11. 2019 o 11:00 sme vzdali úctu obetiam a pripo-
menuli sme si hrôzy vojen položením venca z vlčích ma-
kov a zapálením sviečok pri pamätníku pred miestnym 
kostolom. Zvuk kostolných zvonov oznámil začiatok zhro-
maždenia a zdôraznil jeho vážnosť. S príhovormi vystúpila 
zástupkyňa obce a predseda ZO JDS. Pán farár prispel spo-
ločnou modlitbou.

KULTÚRA A ZÁBAVA
Ples seniorov bratislavského kraja v Inchebe je už tradič-

ne veľmi dobrou zábavnou a oddychovou akciou na začiat-
ku roka. Vystúpenia tanečníkov, hudobné skupiny rôznych 
žánrov, diskdžokej aj bohatá tombola v nás zanechali prí-
jemné zážitky.

Zúčastnili sme sa v Budmericiach aj ochutnávky vín, 
pochovávania basy v štýle skupiny Queen a boli sme 
podporiť Budmeričanov na súťaži vo varení fazuľovice. Za-
ujímavé boli aj návštevy kultúrnych vystúpení skupiny He-
ligonica v Doľanoch, skupiny Progres v Častej aj speváckej 
skupiny La Gioia v Cíferi. Navštívili sme aj Radošínske naiv-
né divadlo a divadlo Wüstenrot s predstaveniami Mužské 
oddelenie a Frida.

Spoločne s Budmeričanmi sme sa zúčastnili predajnej 
výstavy kvetov a záhradkárstva Gardenia v Nitre aj Dní 
zelá v Stupave.Niektorí členovia sa zúčastnili tiež zájazdu 
na české hrady v Buchloviciach a Mikulčiciach.

V teplejších obdobiach sme sa stretávali aj na opeka-
niskách vybudovaných pri náučnom chodníku, kde sme si 
opiekli špekáčiky, alebo navarili guláš. V Slovenskom Gro-
be sme si pochutili na husacine.

Dvaja naši členovia využili poukaz na liečebno-relaxač-
ný pobyt v Trenčianskych Tepliciach, ktorý nám poskytla 
nadriadená zložka.

Niektorí sa v malých skupinkách zúčastňovali aj iných 
akcií, ktoré neboli organizované priamo ZO JDS, ako na-
príklad návšteva Prahy s prehliadkou kultúrnych pamiatok 
a zaujímavostí, alebo návšteva aquaparku v Trnave.

POĎAKOVANIE
Za činnosť a aktivitu je potrebné poďakovať všetkým 

členom, ktorí sa aktívne zúčastňujú na našej činnosti. Za 
všetkých si zaslúžia naše ocenenie predovšetkým tí naj-
aktívnejší z nich, medzi ktorých patria Milka Radimáková, 
Zuzka Ponicová, Ján Fekete, Majka Jarábková, Majka Or-
lická, ale aj Mariška Görögová, ktorá už dnes nie je medzi 
nami.

Poďakovanie patrí aj ZO JDS Budmerice a jej predsed-
kyni Marianne Jelemenskej, ktorá ochotne spolupracuje 
s výborom našej organizácie a mnohé akcie usporadúvame 
spoločne, alebo sa na nich zúčastňujeme.

Už tradične na dobrej úrovni bola spolupráca so staros-
tom obce, Slavomírom Pociskom. V rámci možností obce 
nám vychádzal v ústrety a podporoval našu činnosť. Za túto 
spoluprácu sme sa mu odmenili ďakovným listom a vec-
ným darom.

Ľudovít Orlický
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Narodili sa: Oliver Holek, Nela Lenoráková, Lenka Oračková, Alžbeta Pešková

Opustili nás: Jozef Backa, Mária Görögová, Marián Križan, Ľubica Kuševová, Eliška Pocisková, František Pri-
kryl, Jozef Šatura

Jubilanti (z dôvodu nového predpisu „GDPR“– ochrana osobných údajov uvádzame len všeobecný prehľad jubi-
lantov v období od 1. 8. do 31. 3.): Ľudmila Feketová, Eva Gažová, Eva Izakovičová, Martin Mercek, Renáta 
Pecharová, Alena Vranková, Dezider Horváth, Ján Meszároš, Vladimír Hasík, Rudolf Kucman, Mária Jaráb-
ková, Štefan Bacigál, Rozália Štibrányová, Eva Krajčovičová, Ondrej Krasňan, Mária Špajdlová, Felix Hasík
V mene redakcie Halmešského Hlásnika prajeme všetkým našim jubilantom všetko najlepšie, hlavne pevné 
zdravie, šťastie a radosť do života. Gratulujeme!

„Mal nás všetkých rád a chcel ešte veľmi žiť.  
Už je to 11 rokov, čo prišla tá chvíľa,  

keď musel do večnosti ísť.“

Dňa 8. januára 2020 by sa náš otec  
ŠTEFAN KRAJČOVIČ dožil 100 
rokov. Prosíme o tichú spomienku  

a modlitby za neho.

S úctou a láskou spomínajú synovia 
Milan, Jozef, Štefan a dcéry Helena  

a Eva s rodinami.

„Kto ho poznal, spomenie si,  
kto ho mal rád, nezabudne.  

Žiješ v srdciach tých, ktorí ťa milovali.“

Dňa 25. marca 2020 uplynulo  
osem rokov odvtedy, ako nás  

navždy opustil náš drahý manžel,  
otec a starý otec  

STANISLAV POCISK. 

S láskou a úctou spomínajú  
manželka a synovia s rodinami

Dňa 17.02.2020 sme si  
pripomenuli 6. výročie úmrtia 

nášho otca 
ŠTEFANA OCHABU. 

S úctou spomína rodina, 
kto ste ho poznali,  

venujte mu spomienku. 

S láskou a úctou spomíname

„Utíchlo srdce, utíchol hlas, mali ste radi život a všetkých nás. Odišli ste navždy,  
túžili ste žiť, ale osud to tak zariadil, že museli ste ísť. “

Už deväť smutných rokov uplynulo, čo nás opustili  
naši drahí rodičia a starí rodičia 

MARGITKA A KAROLKO HANUSOVÍ. 

Tí, ktorí ste ich poznali, venujte im tichú spomienku. 
S úctou a láskou spomínajú synovia s rodinami.

Spomíname


